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伯年艺术空间欣然宣布，将于 9 月 28 日至 10 月 27 日推出国际艺术家群展“跳

房子”，邀请亚历山大·阿波尔比、约西亚·埃尔纳、阿提克斯·戈登、莉莉·哈

格里夫斯、约翰内斯·赫尔曼、超级怪孩子（劳拉·克伦特 & 马里奥·默特根）、

海伦·金凯德、尤利娅 · 奥西尔松、保拉·帕罗勒、威廉·舍布勒、埃梅利·西

安德、乔纳森·蒂格诺共 12组艺术家一同参展。 

 

展览标题“跳房子”的灵感来源于阿根廷作家胡利奥·科塔萨尔（Julio 

Cortázar）的同名小说，记述了主人公奥利维拉的一场没有终点的精神流浪。科

塔萨尔在开篇提供了按照线性章节或非线性的导读表，甚至全然自主的多重阅读

方式，从而打破传统小说的封闭结构，鼓励有主动性、创造性的读者一同投身于

阅读的无限流动性当中，使主题永远处于生成中的状态。 

 

“跳房子”的目标是通过单脚跳到达“天空”，即最顶端的方格。按照科塔萨尔

的说法，其路径自主性、娱乐性、机会性、变化性及偶发性特质，恰构成了人类

在意义寻找与自我嵌合过程中的主要维度，而这一动作的转喻，也与后现代社会

中身份、关系和价值观的流动性及不确定性下的个体生命经验相互文。 
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在信息快速流动、文化界线日益模糊的今天，艺术家们感知时代的物质、话语与

空间，建构着自由延伸与交互的个人化知识结构与创作语言，并由此产生出对抗

标准化、同质化的力量，从中一种“能量无穷、跨界域跳动的巨大的精神现象”

得以生成。它或涉及情感与记忆、日常与冥想，或论证空间与物质、微观与重大，

或着眼私人领域与宏大历史，或探讨本土意识与文化反思……它源于个体经验，

却又延伸至更广阔的领域，超越了创作者的个人界限，将观者置于一个更宽广的

人文背景中，构成不可归类与通约的个体叙事图景。 

 

于是，在一个“整体”越发难以把握的当下，我们不再试图将诸多个案罗入某种

单一概念或同质框架，而是建议一种游戏、一种行动导向，一种开放、持续流动

且不断生成的理解方式，从而期待观者在艺术家们构建起的个体叙事褶皱中，寻

找并共鸣于那些能与自身生命线索相对位的旋律。  
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BONIAN SPACE is pleased to announce the international group 

exhibition Hopscotch, which will run from September 28th to October 27th. Curated 

by Gao Yumeng, the exhibition features works from 12 artists or artist group. 

 

The exhibition title "Hopscotch" draws inspiration from the novel of the same name by 

Argentine writer Julio Cortázar. At the beginning, Cortázar provides a non-linear 

chapter reading guide, breaking the traditional closed structure of novels, by which 

encourages proactive and creative readers to immerse themselves in the infinite fluidity 

of reading, thereby keeping the theme in a perpetual state of becoming. 

 

The goal of "Hopscotch" is to reach "heaven," the topmost square, by hopping on one 

foot. Freedom of movement, playfulness, chance, alternation, obliqueness, and path are 

the words that, according to Julio Cortázar, define the experience of life in the search 

for self-integration and his being. This metonymic action also resonates with individual 

life experiences in postmodern society, characterized by fluidity and uncertainty in 

identity, relationships, and values. 

 

In the present era of rapid information flow and increasingly blurred cultural boundaries, 

artists perceive the material, discourse, and space of our times, constructing 

personalized knowledge structures and creative languages that freely extend and 

interact. This process generates forces that resist standardization and homogenization, 
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giving rise to a vast spiritual phenomenon of boundless energy that hops across diverse 

domains. 

 

It may involve emotion and memory, daily life and meditation; it may argue about space 

and matter, the microscopic and the significant; it may focus on private domains and 

grand history, or it may explore local consciousness and cultural reflection... It 

originates from individual experience yet extends to broader realms, transcending the 

personal boundaries of the creator and placing the viewer in a wider humanistic context, 

forming an unclassifiable and incommensurable landscape of individual narratives. 

 

Thus, in a present where the "whole" is increasingly difficult to grasp, we no longer 

attempt to fit numerous individual cases into a single concept or homogeneous 

framework. Instead, we propose a game, an action-oriented approach, an open, 

continuously flowing, and constantly generating mode of understanding. Through this, 

we hope that viewers will find counterpoint melodies that interact with their own 

complex life threads within the folds of individual narratives constructed by the artists.  
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